
כשהעולם החיצוני חרב,
תעורר חיפוש אחר האמת, 
הדבר יביא שלום כלל עולמי.

בודאי עיקר האמת הוא התכלית, דהיינו לידע כי 
השורש והתכלית של כל הדברים ששם הכל 
דהיינו  עיקר תכלית האמת-  בלי הבדל, שזה  אחד 
אותו  ולהכיר  דבר  כל  ברא  יתברך  שהשם  לידע 
שהוא  מי  בודאי  כי  שבעולם.  דבר  כל  ע"י  יתברך 
מבין על כל מיני מתכות ועל כל הסחורות ואי אפשר 
להטעותו בעסקי משא ומתן כי יודע ומכיר בין כסף 
וכן בכל הסחורות בין רע לטוב.  סיגים לכסף צרוף, 
הנה אעפ"י שהוא מבין גדול כל כך בסחורות וחפצי 
חול אעפ"י כן אם אינו מסתכל על התכלית לעשות 
המשא ומתן לשם שמים כדי שיוכל לעסוק בתורה 
ולהרבות בצדקה, הנה איש כזה בודאי רחוק מאמת. 
חיצוניות,  בחכמות  גדול  חכם  שהוא  מי  שכן,  מכל 
שיש  כמו  לאמתתן,  דברים  כמה  משיג  אם  אפילו 
כמה חכמות שהשיגו אמיתתן כגון חכמת ההנדסה 
התכלית  על  מסתכל  אינו  אם  כן  אעפ"י  והמספר, 
ונבוך  נתעה  חכמתו  ע"י  אם  שכן  מכל  האחרון, 
מחכמה לחכמה עד שבא לידי כפירות בהשם יתברך 
או בדבר אחד מתורת משה בכתב ובע"פ, הנה איש 
כזה לא די שרחוק מאמת כי אם הוא עיקר השקר, 
אורכה  וכך  כך  זו  שקרקע  שיודע  לו  יועיל  מה  כי 
והמספר  ההנדסה  חכמת  פי  על  באמת  ורחבה 
ואינו  אותו  ברא  מי  ויודע  מאמין  שאינו  מאחר  וכו', 
חושב מחשבות ואינו משתדל לעבוד באמת את מי 
שברא הקרקע הזאת והמגדל הזה עם כל החכמות 
כי ע"י  ודעתו היא שובבתו,  וחכמתו  הכלולים בהם, 
האמת  מעצם  ביותר  מתרחק  הוא  דווקא  חכמתו 
האמתיים  והצדיקים  והתורה  יתברך  השם  שהוא 

והוא מטעה ומרמה את הבריות בחכמותיו.

מופתי  שיודע  אמתיים,  הם  שחכמותיו  אעפ"י  כי 
ההנדסה וכיוצא לאמתתן, אעפ"י כן מאחר שמתרחק 
ע"י זה מחכמה האמתית שהיא תורת משה בכתב 
ובע"פ, בודאי אין שקר וטעות גרוע מזה, שמחליף 
את  מטעה  אינו  ובאמת  עובר,  בעולם  עומד  עולם 
העולם כי אם את עצמו, כי אחריתו עדי אובד, כי סוף 
כל סוף ישוב אל העפר ומאומה לא ישא בעמלו מכל 
חכמות כאלו, אדרבא יהיה אחריתו להכרית ע"י זה 
דווקא, מאחר שחטא והחטיא את הרבים בכפירותיו 
ובלבולי אמונה ע"י חכמותיו דווקא. ובודאי טוב יותר 
מי שהוא תם וישר מעודו ואינו מבין על שום סחורה 
ולא על מיני מתכות ואינו בקי בשום חכמה, אבל הוא 
שאינו  אעפ"י  כי  ולילה,  יומם  ועבודה  בתורה  עוסק 
יודע להבחין האמת בין כסף לבדיל, אבל הוא יודע 
והבדיל שניהם ברא השם  האמת לאמיתו שהכסף 
התכלית  שעיקר  שמו,  יתברך  היחיד  הבורא  יתברך 

לעבדו באמת ע"פ התורה שבידנו.

נמצא שעיקר האמת הוא התכלית, דהיינו שיסתכל 
שיראה  דבר  שבכל  לאמיתו  האמת  על  דבר  בכל 
יאמין מיד שהשם יתברך ברא אותו ברצונו בתבנית 
הזה ובטעם הזה וכו', ויכסוף וישתוקק וישתדל לעבוד 
את השם יתברך ע"י זה הדבר. ובכל הדברים שרוצה 
לידע בהם האמת יהיה כוונתו בשביל שורש תכלית 
האמת שהוא השם יתברך והתורה והצדיקים שהם 
עצם האמת, וע"י זה נתבטל השקר. כי מי שמסתכל 
בכל דבר על עצם האמת אין יכולים להטעותו לעולם, 
ואפילו אם לפעמים מטעין ומרמים אותו אינו נחשב 
להטעיה כלל, אדרבה השקרן והמטעה הוא מטעה 
כי מי שמתקרב אפילו להצבוע והשקרן  את עצמו, 
אבל כוונתו באמת כי טועה וסובר שהוא איש אמת, 
להתקרב  יתברך  השם  רצון  שאין  יודע  היה  ואם 
איש  שהוא  סובר  רק  אליו,  מתקרב  היה  לא  אליו, 
צדיק ותמים, באמת, הנה זה האיש עובד את השם 
באמת מאחר כוונתו לשמיים ובודאי מאחר שכוונתו 
לשמיים, סוף כל סוף יעזרו השם יתברך שיתגלה לו 

האמת ויפרד מהשקרן ויתחבר לצדיק האמת. 

לכל  השם  בעבודת  נפלאה  ועיצה  גדול  כלל  וזה 
אדם שבעולם מגדול ועד קטן באיזה מדרגה שהוא, 
את  ובלבל  השקר  שהתגבר  הללו  בדורות  בפרט 
העולם מאוד מאוד כמעט בלי שעור, ועיקר העיצה 
נגד השקר הוא האמת, היינו שלא יטעה את עצמו 
ובכל דבר שהוא מסופק בו ואינו יודע האמת, יחשוב 
בליבו שהוא רוצה רק האמת לאמיתו ויבקש מהשם 
כל  ימסור  כך  ואחר  האמת  לנקודת  שיזכהו  יתברך 
השם  שיוליכהו  איך  ואז  יתברך  להשם  תנועותיו 

יתברך כך הוא האמת.

ועדיין  פעמים  כמה  כך  שעשה  רואה  אם  ואפילו 
לא זכה להאמת, ואפילו אם לפעמים נודע לו אחר 
היתה  אם  כן  אעפ"י  דבר,  באיזה  עצמו  שטעה  כך 
כוונתו רצויה באמת, נחשב הכל לאמת, כי "רחמנה 
יודע  מי  וגם  ליבו לשמים.  שיכוון  ובלבד  בעי"  לבא 
דרכי השם נפלאות תמים דעים, אולי זה הוא דרכו 
והליכתו להאמת- שאי אפשר לו לפי מעשיו לזכות 
כי  בהם,  דרכים אלה שעבר  פי  על  כי אם  להאמת 
הדברים  וכל  מאוד.  מאיתנו  נפלאים  יתברך  דרכיו 
האלה אי אפשר לבאר בפה ובכתב, כי הם מהדברים 
ומי שחפץ באמת לאמיתו  כנ"ל,  שאין להם שיעור 
יזכה  סוף  כל  סוף  בודאי  עצמו  את  מטעה  ואינו 

לאמת. 

 יורה דעה א- סימני בהמה וחיה טהורה ד'

לחשוב  חייו  ימי  כל  האדם  צריך 
היטב  ולזכור  יום  בכל  עצמו  על 
בכל יום ויום שימיו מנויים וספורים 
כדי  ובחשבון,  במספר  וקצובים 
להתגבר  מאוד  וימהר  שיזדרז 
כל  טובות,  נקודות  איזה  לחטוף 
נפשו.  על  להימלט  שיוכל,  מה 
על כן אף אם יעבור עלי מה, אני 
לשמור  אעמוד,  משמרתי  על 
ולעשות ולצפות ולהמתין לישועת 
כל  טוב,  אחטוף  כך  ובתוך  השם 
ויום מעט או  יום  מה שאוכל בכל 
הרבה ויהיה חזק ואמיץ בדרך זה, 
יתברך  אליו  להתקרב  שיזכה  עד 

באמת.

 ישראל דב אודסר

לעולם  לבואנו  המרכזית  הסיבה 
נחושת  דלתות  על  להתגבר  היא 
מי  אחר  בחיפושינו  ברזל  ובריחי 
שאמר והיה העולם. לפעמים אנחנו 
ומסוגר,  סגור  שהכל  מרגישים 
כאילו אין לנו שום פתח של תקווה, 
הישועה,  תבוא  מאין  רואים  לא 

מאיין יבוא השינוי.

אנו  בו  והרגע  הזמן  בדיוק  זהו 
להבין  באמונה,  להתחזק  צריכים 
מיועד  אליו  שנקלענו  המצב  שכל 
שאנחנו  שנבין  זה,  בשביל  בדיוק 
חסרי אונים ותלויים לגמרי בחסדי 
בא  לא  זה  מצב  יתברך.  הבורא 
להביא  אלא  חלילה,  אותנו  לייאש 
בתפילה,  נתחזק  בו  למצב  אותנו 
אותנו  להביא  ובאמונה,  בתקווה 
אל  אותנו  לחבר  אמיתית,  לענווה 

השם יתברך.

ונתחיל  נתחזק  בכך,  נאמין  אם 
שבודאי  הרי  מחדש,  פעם  בכל 
נזכה לראות את ישועת השם, נבין 
הוא  והמציאות  הטבע  שכל  ונדע 
יכול להתהפך  והכל  גדול  נס אחד 

לטובה כהרף עין ברצון השם.

 חודש טוב ומבורך

יוצא לאור ע"י אור הגנוז ברסלב
www.orhaganuz.co.il
נא לשמור על קדושת הגיליון

ברסלבאור הגנוז
דברי חיזוק ואמונה ע”פ תורתו של רביה”ק, הנחל נובע מקור חכמה, צדיק יסוד עולם, 
רבי נחמן מברסלב זיע”א

רבי נתן - ליקוטי הלכותעיקר האמת 

התבודדות היא מעלה עליונה וגדולה מן הכל!
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יראת שמים  אוצר של  "אני  רבינו הקדוש:  אומר 
ולמה לא מחפשים אותי" כלומר המתנה הגדולה 
של יראת שמיים נמצאת אצל הצדיק יסוד עולם, 
כי יראת השם היא אוצרו, ואם כך כדי שיוכל האדם 
לקבל את האוצר הזה הוא צריך לחפש את הצדיק 
כי הוא בעצמו האוצר שמקנה לאנשים המחפשים 

ומבקשים אותו יראת שמיים.

השכמת  הלכות  הלכות,  בליקוטי  נתן  רבי  כותב 
הבוקר ד': "והכלל כי צריך כל אדם לבקש ולחפש 
במעלה  הגדול  אמיתי  רבי  אחר  מאוד  מאוד 
מופלגת מאוד, שיוכל להאיר בו השגות אלוקות. כי 
השגות אלוקות אי אפשר להשיג כי אם ע"י כמה 
צמצומים וכו' שהם בחינת סיבובים והקדמות, כמו 
קטן  שהוא  מה  וכל  התינוק.  עם  שלומד  המלמד 
במעלה יותר וכל מה שהוא חולה ביותר הוא צריך 
ביותר, שיהיה  גדול  רבי  דהיינו  ביותר,  גדול  רופא 
גדול במעלה כל כך עד שיוכל לרפאות אותו גם 
השגות  בו  שיכניס  עד  ג"כ  עימו  לסבב  ויוכל  כן 

אלוקות שזה עיקר התכלית".

נמצא שעיקר התכלית שהאדם הגיע לזה העולם, 
הוא כדי להכיר אותו יתברך, וזה נעשה ע"י השגות 
לפי  כלומר  יתברך,  באלוקותו  משיג  שהאדם 
ההבנה והשער שהוא פותח בלב וכפי ההתקשרות 
שהוא מתקשר לצדיק הגדול במעלה, כך הוא יכול 
חדשות,  אלוקות  והשגות  הבנות  פעם  כל  לקבל 

כפי מדרגתו וכפי יגיעתו.

התורה,  לימוד  ע"י  כמובן  הוא  היגיעה  ועיקר 
עבודת המידות, הרצונות וקיום המעשים הטובים 
בפועל ממש. אך רבי נתן ורבינו כותבים ואומרים 
והוא החיפוש  נוסף חשוב עד מאוד,  שישנו דבר 
אחר הצדיק הגדול במעלה מאוד, שיוכל להכניס 
בו השגות אלוקות. כי האדם עצמו קשה לו להבין 
ולהכיר את השם יתברך אפילו אם הוא ילמד כל 
צדיק  רק  ונשגבות,  נעלות  למדרגות  ויגיע  חייו 
נכנס  אשר  והוא  במעלה  הגדול  שהוא  האמת, 
לחדרי חדריו הפנימיים של השם יתברך ויודע את 
הגדול  האור  את  לצמצם  יכול  הוא  באמת,  רצונו 

וללמד את המקורבים אליו.

בעצם  הוא  הצדיק,  אחר  החיפוש  עיקר  כך,  אם 
ובעצות  הקדושים  בספרים  חיפוש  תורתו,  אחר 
שהשאיר, התקרבות לתלמידים שהשאיר בעולם, 
ככול שאנחנו לומדים ומתייגעים לקיים ולהתקרב 
אל האמת ואל התכלית, ככול שאנחנו מתחזקים 
ברצונות ובכיסופים, כך אנחנו זוכים גם להתקרב 
יותר אל הצדיק עצמו וכך אנחנו זוכים גם להיות 
ולהכיר  יתברך  השם  אור  את  לקבל  ראויים  כלים 

אותו.

כשהעולם החיצוני חרב,
תעורר חיפוש אחר האמת, 
הדבר יביא שלום כלל עולמי.

שמעון בן מיסה ז"ל
 יחזקאל בן רחל ז"ל

 ויקטוריה בת טופחה ז"ל
 ת.נ.צ.ב.ה

המעוניינים בהקדשה של העלון 
0544-525396

לעילוי נשמת

שאלה- לפני מספר שנים פגשתי אדם שקרא בכף ידי ואמר לי שלכל היהודים 
מצוייר על הכף יד ציור מיוחד ואצלי הוא לא רואה, על כן יש בעיה ביהדות שלי 
מאז אני מוטרדת וחשבתי לעצמי שאולי לפני שחזרתי בתשובה עשיתי משהו 

שקלקל את היהדות שלי האם זה נכון?

תשובה- דבר ראשון את צריכה לדעת שמי שבקי בחכמת כף היד יודע שאין דבר כזה 
שמסומן מי כן יהודי ומי לא, זה סתם הזיות ודמיון אחד גדול, ולכן את לא צריכה לקחת 
ללב מה שאיזה טיפש אחד אמר לך. ודבר שני, מי שבקיא בחכמת כף היד יודע שהכל 

רשום על קוי היד מה שהאדם עשה וכו' וכמה ילדים יהיו לו ומה החיים שלו וכו'.

הזוהר  על  שבנויים  והפרצוף  היד  כף  חכמת  על  הבנויים  הספרים  בכל  זאת  כל  עם 
בפרשת יתרו, יש יסוד גדול מאוד, שאצל יהודי לא שייך כל מה שרואים על כף היד, כי 
תיכף ומיד שיהודי חוזר בתשובה ובוכה לקב"ה ומתחנן אליו יתברך, שיחוס וימחול לו, 

הכל משתנה על המקום.

 כמובא בזוהר הקדוש "זכאין אינון מאריהון דתשובה, דהא בשעתא חדא, ביומא חדא, 
בריגעה חדא, קרבין לגבי קודשא בריך הוא, מה דלא הוה הכי אפילו לצדיקים גמורים". 
מתקרבים  הם  אחד  וברגע  אחד  וביום  אחת  שבשעה  בתשובה,  שחוזרים  אלו  אשרי 

לקב"ה בצורה כזו מה שצדיקים גמורים התקרבו לקב"ה בכמה שנים.

ולכן אין לך מה להתבלבל מאף בן אדם, ומכל שכן לא ליפול בדעתך מאף אחד בעולם, 
כי גדול אדוננו ורב להושיע, והקב"ה מלא כל הארץ כבודו, וכל אחד יכול לשנות את 

המזל שלו ע"י תפילה ובקשה ותחנונים שמתפלל לפניו יתברך.

כאשר האדם מסתובב בעולם, עם חוסר אמונה 
בכוחות שלו וביכולות שלו, הרי זה מתכון בטוח 
בדעתו  נפל  כבר  הוא  מעש,  לחוסר  לכישלון, 
ואינו מאמין שיצא ממנו משהו כבר, הוא מאבד 
כאשר  מזה,  ויותר  שלו,  העצמי  הביטחון  את 
פוגם  למעשה  הוא  בעצמו,  מאמין  לא  האדם 
גם באמונה בהשם יתברך, כי אם אני ברייה של 
יתברך  והשם  שלו,  הבן  אני  אם  יתברך,  השם 
כל  את  לי  נתן  שהוא  בודאי  אז  יכול,  כל  הוא 
הכוחות, את כל הכישרונות, בודאי שאני חשוב 
בכל.  לי  לעזור  יכול  והוא  יתברך,  אצלו  ואהוב 
אך כאשר האדם חסר אמונה בזה, הרי שהוא 
גם לא מאמין בעצמו, כי הוא למעשה מפריד 
את עצמו מהשם יתברך, שהוא הכול יכול והוא 

חושב שמאומה כבר לא יעזור לו.
אם כן נקודת ההתחלה שלנו צריכה להיות, אני 
אוהב  השם  אליו,  מחובר  אני  המלך,  של  הבן 
המעלות,  לכל  להגיע  יכול  אני  בעזרתו  אותי, 
יש בי את כל הכוחות כולם, את כל הכישרונות 
חושב  האדם  אם  נכון,  היכולות,  כל  את  כולם, 
בצורה כזאת כאשר הוא מנותק מהשם יתברך, 
הרי שמחשבות כאלו יכולות להביא אותו לידי 
לבורא  הכול  את  מחבר  הוא  אם  אך  גאווה, 
יתברך, ומאמין בכל הטוב שיש בו, ויודע שהשם 
יתברך זיכה אותו ולא הוא ייצר את עצמו, הרי 
יכול להגיע ולמצות את כל הפוטנציאל  שהוא 

הטמון בו.
כי הוא לא  מה הסיבה שבן אדם לא מצליח? 

מנסה בכלל. למה הוא לא מנסה? כי הוא לא 
מאמין בעצמו, לא מאמין בכוח שלו, הוא כביכול 
הזאת,  הזירה  אלי  שייך  לא  זה  לעצמו,  אומר 
אין לי סיכוי להצליח, בגלל שהוא חושב שלא 
שייכת אליו הזירה הזו, אז הוא גם לא מתחיל. 
אם הוא לא מתחיל אז אין מצב שהוא מצליח. 
מנסה,  שלא  מי  שמנסה.  מי  נכשל?  מי  הרי 
לא נכשל, אבל הוא גם לא יצליח, הוא גם לא 
יתקדם, הוא לא יקבל את המתנות של המדרגה 
הבאה, של הקומה הבאה, של התובנה הבאה. 
בשביל להצליח, צריך להאמין שהוא יכול, צריך 
להאמין שהוא ראוי, צריך שיהיה לו קצת אומץ, 
זרוק את עצמך למים, תתחיל, תעשה משהו, 

תאמין בעצמך והשם יהיה בעזרך.
אומר הזוהר הקדוש, שהקב"ה ברא אותנו, עם 
כל הכוחות, עם כל היכולות, עם כל היתרונות 
הבריאה  שבכל  והיצורים  המלאכים  כל  של 
כולה, הרי לפני בריאת האדם הקב"ה התייעץ 
עם כל המלאכים ואמר להם שהוא רוצה לברוא 
כולה  הבריאה  כל  את  שיתף  גם  הוא  אדם, 
בבריאתו, את העפר, את המים, את הצומח, את 
הרוח, כולם היו שותפים בבריאת האדם, האדם 
מה  כל  את  הכול.  ותכלית  הבריאה  נזר  הוא 
שיהיה  לדמיין  רוצה  שאתה  לדמיין,  שאפשר 
הכוחות  כל  את  יש  ביהודי  דהיינו,  בך.  יש  בך, 
בעצמך,  להאמין  תתחיל  העוצמות.  כל  ואת 
תתחיל להאמין בכוחות שלך, בנקודות הטובות 
שלך, תאמין שאתה יקר וחשוב, שהשם יתברך 

מצפה לכל תזוזה טובה שלך.
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בס"ד



בתוניס בעיר ג'רבה היה תלמיד חכם גדול שקראו לו רבי סאסא 
חניות.  לבעלי  סחורה  ומוכר  סוחר  בעיר  היה  בזמנו  יונתן,  הכהן 
סומכים  כולם,  על  נאמן  אותו,  אהבו  שכולם  יהודי  היה  המוכר 
על דבריו.  יום אחד ערבי קנה ממנו סחורה בהקפה עוד סחורה 
בהקפה... באמת חשב לשלם, עד שהגיע לסכום גדול ולא יכל 
יהודי  מאותו  להפטר  איך  דרך  וחיפש  הזה  בסכום  לעמוד  עוד 
סוחר. לאחר כמה ימים עלה בדעתו ללכת ולהעליל עלילה על 
בהתחלה  )מוחמד(.  שלהם  מהנביא  צחוק  שעושה  יהודי  אותו 
יהודי נאמן אהוב על כולם,  לו, ידעו שהוא  הערבים לא האמינו 
לא עושה בעיות. עד שלאחר כמה ימים כל סביבת הערבי סערה 
ביקש  המושל  דבר  של  ובסופו  יהודי  אותו  עם  משפט  וביקשו 

לעצור את אותו יהודי סוחר.

כל העיר גועשת ורועשת גם כל היהודים בסכנה מה עושים? רבי 
סאסא הכהן יונתן שאל את אנשי הקהילה מה לעשות, כל אחד 
נתן עצות, אבל הרב חשב לבסוף שילך בדרך שלו. לרבי סאסא 
הכהן יונתן היה גוי אחד שהוא היה היועץ המושל והם היו ידידים 
טובים, אפילו היועץ היה מכבד את הרב בכבוד רב. הרב קרא לו 

להגיע ושאל אותו, למה המושל מאמין לזה?

אמר לו היועץ, המושל לא יכול ללכת כנגד כל עמו, אם הוא ילך 
יפנו כלפיו. הרב לא חשב פעמיים  כנגדם, כל הזעם שיש להם 
קרבתו  את  וינצל  שביכולתו  מה  ככל  שיעשה  מהיועץ  וביקש 
למושל, אבל היועץ לא הסכים, אם אני יעשה דבר כזה אני מסכן 
ימות  שיהודי  רוצה  אתה  ככה  התעקש,  הרב  שלי.  המעמד  את 
אבל אם  משמים נתנו לי לפנות אליך סימן שהישועה תצא ממך.  
שאני  מה  כל  האם  לרב,  ואמר  התנפח,  כולו  זאת  שמע  היועץ 
יאמר לרב הרב יעשה. אמר לרב, לך אתה בעצמך למושל, אבל 
לפני שאתה הולך למושל תודיע לי. הגוי בא ללכת ואמר לו יש 
לי עוד דבר קטן לומר לך שאתה מגיע למושל אל תשב, תעמוד 

כל הזמן. 

למחרת הגיע הרב אל המושל וניסה לדבר איתו, ראה שהמושל 
כמו קיר אין תגובות והתחיל להתייאש, אותו רגע נכנס בחופשיות 
ואמר  היהודים,  רב  את  ראה  לא  כאילו  למושל  וניגש  היועץ, 
למושל "סיימתי את השליחות שלך, דברתי עם המלך על הצד 
לרב  מתייחס  לא  הוא  כאילו  מושל  עם  דיבר  כך  ביותר",  הטוב 
היהודי. המושל שמח, "תודה רבה" ומחייך שמח. איך שבא היועץ 
לצאת, פתאום החל לצעוק על המושל "הרב של היהודים, הרב 
של היהודים שהמלך מינה אותו בכבודו ובעצמו, הוא כמו שופט 
הרי  יושב,  ולא  עומד  והוא  היהודים,  של  הגבוה  המשפט  בבית 
אתה המושל פוגע בכבודו של המלך, שלא מושיב אותו ומזלזל 

במינוי המלך,  אני עכשיו הולך לספר את זה למלך". 

המושל התחיל לרעוד לא ידע מה לעשות רץ אחרי היועץ וצועק 
פוגע  אתה  למושל,  לשמוע  מוכן  לא  היועץ  תעצור.  תעצור  לו, 
בדבריו של המלך, שהרב לא יושב,  לא משנה בשביל מה הוא 
בא, עצם זה שהוא הגיע חייבים לתת לו לשבת. המושל התחיל 
לפחד התחיל להתחנן שיוותר לו ולא יספר למלך. עד שאמר לו 
היועץ, אני מוכן להתפייס איתך אם תלך ליהודי ותגיעו להסכם, 
מה שהוא יאמר תעשה. אמר לו הרב אני מוכן להתפייס איתך אם 

תציל את היהודי, הסכים המושל וכך ניצל היהודי.

צריך להיות עקשן גדול בעבודת השם והבן הדבר היטב, כי על כל 
אדם שרוצה להיכנס בעבודת השם ואפילו הקטן שבקטנים בהכרח 
שיעבור עליו עליות וירידות בלי מספר וכמה מיני נפילות והשלכות. 
זה  כל  ועל  השם,  מעבודת  בכוונה  אחד  שמפילין  יש  לפעמים  כי 
צריכין להתחזקות גדול בלי שיעור וכמבואר מזה קצת למעלה. וכמה 
פעמים הוא צריך להתחזק ולהתאחז עצמו רק בדרך עקשנות, וצריכין 
עקשנות גדול מאוד מאוד בזה וזכור דבר זה היטב כי תצטרך לזה 
והבלבולים צריכים בהכרח  והירידות  ודע שכל אלו הנפילות  מאוד, 
לעבור בהם קודם שנכנסין בשערי הקדושה וכל הצדיקים והיראים 

האמתיים עברו בכל זה.

וכו'" )תהילים לז'(:פרוש: מה שרשעים עושים  "צופה רשע לצדיק ומבקש 
כדי  יתברך  השם  מאת  סיבה  זה  הצדיקים,  את  ורודפים  לצדיקים  יסורים 
ויפשפש במעשיו. נמצא, שהרשע הוא כמו צופה, כשומר  שיתבונן הצדיק 
העיר שנקרא צופה, כן הרשע הוא שומר את הצדיק מליפול בגשמיות. פרוש 
אחר: מעט המחלוקת שיש על צדיקים היא טובה להם, כי המחלוקת היא 
כמו מכסה להם, שלא יתגלו ויתפרסמו ביותר מכדי הצורך. וזה פרוש: צופה 
רשע לצדיק- צופה לשון מכסה, כמו שכתוב )שמות כ"ה(: וציפית אותו זהב. 
אבל אלו הרשעים מרבים במחלוקת, מרבים במכסה, עד שאין כח בצדיקים 
לסבול מחלוקתם ושנאתם של הרשעים. וזהו: ומבקש להמיתו- כמו שמכסין 
את האדם מראשו ועד רגליו, עד שאי אפשר לו להגשים, כן אלו הרשעים, 
לא  והשם  אבל:  להמיתו,  ומבקשין  במחלוקת  בציפויים  ומרבים  מכסים  הן 

יעזבנו בידו.

 תורה ר"ח

השם יתברך ירחם עלינו ויזכנו להמשיך עלינו שני 
הבקיאות שצריכין להמשיך על עצמו, שהם בחינת בקי 

ברצוא בקי בשוב. שהם בחינת אם אסק שמים שם אתה ואציע 
שאול הינך. כי בודאי הוא בקיאות גדול ועצום מאוד כאשר דיברנו בזה 

כמה פעמים, ויותר יש לדבר מזה כמעט בכל יום, כי עקוב הלב מכל ואנוש הוא 
וחולה מאוד. וכמה וכמה חותרים עלינו מאוד בכל יום להפילו לגמרי חס ושלום. 
וצריכין בכל פעם לזכור היטב בעניין הבקיאות הנ"ל, ועוד כמה שיחות קדושות 
ותורות נוראות השייכים לזה, למען ישאר קיים על עמדו תמיד. באמת איני יכול 

להבין כלל במה זכינו לשמוע כזאת, ואם נעשה עימנו מה שנעשה, בגשמיות ורוחניות 
ומחלוקת ובזיונות, אף על פי כן אשרינו, אשרינו ודאי, ועדין יש תקווה לחכות לכל 

טוב בזה ובבא לנצח. 
 מכתב שכ'א

בס"ד

עמוד אחד מספרי רבינו הוא תיקון על הכל! רבי נתן
עכשיו בתוקף הגלות המר הזה עת החושך יכסה ארץ וערפל לאומים, הקדים השם יתברך תרופה למכה ושלח לנו קרן אור משמי מרומים את 

הצדיק יסוד עולם רבינו הקדוש רבי נחמן מברסלב זיע"א שבתורותיו, עצותיו ודרכיו הנפלאים שולח לכל יהודי ויהודיה מסרים של תקווה וחיזוק, 
של שמחה ואמונה, עיצות נפלאות איך להחזיק מעמד בכל מצב ולהתחיל בכל פעם מחדש.

באו ותהיו חלק מאנשי הצדיק האפויים בליבו, המקורבים אליו באמת ורוצים בטובת ישראל.
קבלו פעם בחודש חבילת עלונים של אור הגנוז ברסלב להפצה: 9091753 03 | 0544-525396 ותזכו לכל הברכות והישועות בעולם הזה ולאור 

הגנוז לעולם הבא. * השתתפות בתרומה צנועה בעלות

 מה רבי נחמן יכול לעשות בשבילי! ומה אני יכול לעשות בשבילו?
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בס"ד



כאשר מתחתנים השיעור הראשון הוא, שאין שום טעויות בהשגחה של השם! 
לפני שמתחתנים אפשר לשאול שאלות, לבדוק אם זה מתאים וכו'. אבל אחרי 
שמתחתנים- זהו זה! אין שום שאלות יותר, אין שום טעויות בהשגחה, הבורא 
זה התיקון  ואם התקיימה החתונה זה משמים. התחתנת?  זיווגים  הוא המזווג 
שלך! השם לא היה נותן לחתונה הזאת להתקיים אם אין בזה תיקון. ואדרבה, 
אם מתגלים קשיים ובעיות, סימן שיש כאן תיקון לעשות, וצריכים לעבוד את 

העבודה המתאימה ולבקש מהשם שיראה לך מה הוא רוצה ממך.

לכן, כל מיני מחשבות שצצות בראשם של זוגות שיש להם בעיות, שחושבים 
שאולי הם עשו טעות, אולי הם לא זיווג משמים וחושבים מחשבות כגון: חבל 
שהתחתנתי, איך לא ראיתי שיש לה אופי כזה, איך לא ראיתי שהיא לא מתאימה 
וכו', כל המחשבות הללו הן שטויות, כל זמן שהאדם מאשים מישהו- את  לי 

עצמו, את אישתו, את ההורים, את השדכנית, את הרב וכו'- הכל כפירות.

כי בודאי, לפני החתונה, צריכים להתבונן בישוב הדעת ולא להכניס את עצמו 
לנסיונות, לא מתחתנים כי מרחמים או לא נעים או כי השדכנית לוחצת וכדומה 
ושלום  אהבה  בו  שישכנו  בית  להקים  להשתדל  מראש  צריכים  ובודאי  ח"ו, 
לכתחילה  עצמו  את  להכניס  לאדם  אין  לכן  התורה,  בדרך  ילדים  בו  ויתחנכו 

למצב שבו יהיו קשיים, מריבות, מחלוקות וכדומה. 

כל זה הוא לפני מעשה, אבל לאחר מעשה, לאחר שהחתונה היא כבר עובדה 
וצא  רוצה  השם  שככה  סימן  זה  בעיה,  או  קושי  איזה  מתגלה  ואז  מוגמרת 
ולשפר  לוותר  לומד  הוא  כאשר  קשיים,  עם  מתמודד  האדם  כאשר  לעבודה. 
את התנהגותו ומידותיו, הרי הוא עולה למעלות גבוהות. ולכן צריכים להתחזק 
באמונה, שכאשר הבורא שם את האדם במצב מסוים, זהו זה!זה התיקון שלו! 
ויקח את זה לעבודה ולאתגר, והוא יראה שהוא יקבל מזה דברים נפלאים, שלא 

היה יכול לקבל בשום דרך אחרת...

ישנם מצבים בחיים שהאדם נופל מהשמחה, פתאום הכל חשוך, הוא 
נמצא בצמצום, בירידה, בנפילת הדעת. כאן כבר לא יועיל לו הכוונות, 
ההסברים וההתבוננות, כאן כבר צריך להפעיל נשק חירום, כרגע זה 
מצב סכנה, הדבר ראשון שהוא צריך לעשות כעת זה לצאת מהמצב 

בו הוא נמצא.

ה'מילי  היא  כאלו  למצבים  רבינו  לנו  שנותן  הגדולות  העצות  אחת 
הכל  שטויות,  קצת  תעשה  עצמך,  את  לשמח  תתחיל   - דשטותא' 
ומעשים  פעולות  מיני  כל  תעשה  תתבדח,  כמובן-  המותר  בגדר 
שישמחו אותך. כרגע אתה לא יכול לחזור למצב נורמלי של שמחה, 

כי אם ע"י העצה הזאת.

רבים חושבים שעצה זאת נועדה רק כדי לשפר את מצב רוחו של 
האדם, לעזור לו לצאת מהמקום בו הוא נמצא, אך על פי דברי רבי 
נתן אנחנו יכולים לראות שישנם פה עניינים גבוהים ונסתרים ונעשים 
פה פעולות מעשיות וחשובות ממש, וכך הוא כותב בליקוטי הלכות, 
נפילת אפים צ': "כי עיקר גלות ישראל הוא מה שהעצבות שהם 
אותם  מניחים  ואינם  ישראל  על  מתגברים  והקליפות  הס"א 
גלות  שעיקר  נמצא  הקדושה.  ובתורתו  יתברך  בהשם  לשמוח 
ומשם  בגלות  היא  שהשמחה  מה  הוא  ישראל  וכנסת  השכינה 
בשרירות  וההולכים  והרשעים  העכו"ם  של  השמחה  כל  נמשך 
שבאה  השמחה  ולוקחים  בטוב  רע  וממירים  ומהפכים  ליבם 

ממקום עליון מאוד ושמחים עימה בדברי תאוות רעות שלהם.

שמשם  בגלות,  אצלם  שנפלו  השמחה  ניצוצי  מחמת  והכל 
בגלות,  השמחה  שעכשיו  מחמת  כן  ועל  שעה.  לפי  שמחתם 
היא מלובשת ב'מילין דעלמא' שהם 'מילין דשטותא'. על כן, מי 
שרוצה לבוא לידי שמחה ולשמוח בקדושת יהדותו, במה שזכה 
להיות מזרע ישראל, אי אפשר לו לבוא לשמחה, כי אם ע"י 'מילי 
דשטותא' דווקא, כי לשם נפלה השמחה מחמת גלות השכינה 

שהיא שמחתן של ישראל".

על פי הדברים הנ"ל אנחנו רואים שרבי נתן מדגיש ואומר שאי אפשר 
לבוא לשמחה, כי אם ע"י עצה זאת, מכיוון שהשמחה נמצאת בגלות 
ונפלה לכל ענייני העולם הזה, על כן האדם הרוצה לשמוח במצוות 
ובקדושת יהדותו, גם במצבים שהדברים לא מאירים לו, הוא צריך 
להעלות את השמחה מהמקום שנפלה לשם. "ועל כן איש הישראלי 
גדול  שמשמח את עצמו ע"י מילי דשטותא אזי נעשה מזה תיקון 
הוא  ישראל  תיכף שאיש  כי  מגלותה,  ניצוצי השכינה  עליית  בחינת 
בשמחה, תיכף חוזרת ועולה השמחה למקומה ושרשה שהיא אצל 
ישראל, ששם שורש השמחה האמיתית, כי ישראל יש להם לשמוח 
כל ימיהם בכל מיני שמחה בלי קץ וסוף מאחר שזכינו להאמין בהשם 

יתברך ובמשה עבדו ובתורתו הקדושה".

ותם שיגיעו  ותם, כאשר המלך שולח שליחים לחכם  בסיפור המעשה מחכם 
כאשר  תם,  שליח  שולח  הוא  לתם  ואילו  חכם  שליח  שולח  הוא  לחכם  אליו, 
השליח התם מגיע אל התם הקדוש ואומר לו שהמלך קורא לו שיבוא אליו, הוא 
מתמלא בשמחה ורץ מהר אל המלך. לעומתו החכם כאשר מגיע אליו השליח 
הוא מתמלא בחכמות ואומר "מה זאת, שמלך כזה ישלח אחרי עבור שפל ברך 
כמוני ומה אני, שפל ונבזה כנגד מלך גדול ונורא כזה, ואיך יתיישב זאת בדעת".

המלך הוא כמובן מלכו של עולם, והוא שולח לכל אדם שליחים לקרב אותו אליו, 
אם האדם הוא פשוט ותמים כך גם הקב"ה מתנהג עימו והולך איתו בתמימות 
כמו שכתוב "עם תמים תיתמם". אבל אם האדם הולך בחכמות, אז גם הקב"ה 

הולך איתו בחכמות כמו שנאמר "עם חכם תתחכם".

אנחנו רואים שאצל התם כאשר הגיע אליו השליח ובישר לו שהמלך קורא לו, 
הוא בכלל לא עירב פה שום שיקולים, אעפ"י שהיה עני מרוד, ושאשתו שזה 
בחינת השכל של האדם שאומר לו מה פתאום שהמלך יקרא לך, לא היה לו 
פנאי להשיבה, כלומר הוא בכלל לא מתעסק עם המחשבות השליליות שבאות 
להרחיק אותו בטוען ונטען, אלא רץ בפשיטות ותמימות ובשמחה לקיים רצון 

המלך.

ומה  אני  מי  עניו,  נהייה  הוא  פתאום  בגאווה,  חייו  כל  שהיה  החכם,  לעומתו 
רצונם  אי  ענווה פסולה שיש לאנשים, שמלבישים את  חיי, שזה הבחינה של 
להתקרב למלך ולקיים את המצוות בטענה שכביכול הם אינם ראויים לכך. אך 
העיקר אומר רבינו זה תמימות ופשיטות וחכמות אין צריכין כלל, כאשר אתה בא 
לקיים מצווה או את רצון הבורא יתברך, צריך להשליך את השכל ולעשות זאת 

בשמחה גדולה ובפשיטות, כי המלך קורא לך.

בעליו של מפעל גדול החליט יום אחד לרדת לאולמות הייצור ולראות 
את הפועלים בעבודתם. הוא עבר כמה מחלקות, כשלפתע ראה בחור 

צעיר עומד ונשען על אחד העמודים בחוסר מעש.
הוא התעצבן, ניגש לבחור ושאל אותו: "תגיד, כמה אתה מרוויח 

בחודש?" "בערך שלושת אלפים שקלים" ענה הבחור. בעל המפעל 
הוציא מכיסו חבילת שטרות, ספר לבחור שלושת אלפים שקל ואמר 

לו: "הנה המשכורת שלך, קח אותה ואל תחזור" הבחור לקח את הכסף 
והלך.

לאחר מכן פנה בעל המפעל אל מנהל העבודה ושאל אותו: "איך קיבלנו 
בחור כזה עצלן לעבודה אצלנו?" האמת..." ענה מנהל העבודה, "הוא 

בכלל לא עובד אצלנו, הוא השליח של הפיצה..."

צדיק! אם אתה מרגיש שאתה לא ממצא 
את עצמך  תתחיל להעריך כל נקודה 

טובה שאתה עושה...
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